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ZAPISNIK  
19. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH,  

 održane 15. 1. 2008. godine, s početkom u 10 sati 
 
Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Slavko Matić, Milorad Živković, Milica 
Marković, Azra Alajbegović i Husein Nanić, izvjestitelji -  Zoran Perković iz Ministarstva 
vanjskih poslova BiH i Sabrija Šerifović iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih 
odnosa BiH. 
Odsutnost su opravdali: Azra Hadžiahmetović, Sefer Halilović, Sadik Ahmetović i Denis 
Bećirović.  
Prije usvajanja dnevnoga reda, predsjedatelj Matić predložio je skidanje s dnevnog reda 
točke 6. (Razmatranje međunarodnih posjeta članova Povjerenstva, s posebnim osvrtom 
na kriterije odabira i načina odlučivanja o sastavu izaslanstava), zbog odsutnosti 
preglagatelja ove točke Denisa Bećirovića.  
 
Ovaj je prijedlog jednoglasno usvojen, te je za sjednicu usvojen sljedeći  
 

DNEVNI RED  
  
 1) Verificiranje Zapisnika 18. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove 

Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, održane 28. 12. 2007;  
 2) Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća ministara BiH i 

Vlade Islamske Republike Pakistan o osnivanju bosanskohercegovačko-
pakistanske ekonomske komisije (predlagatelj: Ministarstvo vanjske trgovine i 
ekonomskih odnosa BiH);  

 3) Utvrđivanje prijedloga za imenovanje međuparlamentarnih skupina prijateljstva 
Parlamentarne skupštine BiH;  

 4) Razmatranje Izvješća o radu Izaslanstva PSBiH u Parlamentarnoj skupštini 
Vijeća Europe u 2007. godini;  

 5) Razmatranje Informacije Ministarstva vanjskih poslova BiH o ratificiranju 
Sporazuma između Bosne i Hercegovine i Europske zajednice o olakšicama kod 
izdavanja viza;  

 6) Rasprava o komunikaciji i odnosima Bosne i Hercegovine sa susjednim 
zemljama (prijedlog Milice Marković);  

      7)  Tekuća pitanja.  
 
 
Ad – 1. Verificiranje Zapisnika 18. sjednice  
Zapisnik 18. sjednice Povjerenstva jednoglasno je usvojen, bez primjedaba.  
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Ad – 2. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća ministara BiH 
i Vlade Islamske Republike Pakistan o osnivanju bosanskohercegovačko-
pakistanske ekonomske komisije (predlagatelj: Ministarstvo vanjske trgovine i 
ekonomskih odnosa BiH) 
Obrazloženje ovoga Sporazuma dao je predstavnik resornog ministarstva g. Sabrija 
Šerifović, koji je istaknuo da su njime uređena osnovna načela rada povjerenstava i da je 
takav sporazum do sada potpisan s Rusijom. Stoga je Sporazum s Islamskom Republikom 
Pakistan drugi po redu toga tipa. G. Šerifović predložio je davanje suglasnosti za ovaj 
Sporazum, nakon čega je predsjedatelj Matić otvorio raspravu. Budući da nije bilo 
rasprave i pitanja nazočnih u vezi sa Sporazumom, provedeno je glasovanje i jednoglasno 
je dana suglasnost. 
 
Ad-3. Utvrđivanje Prijedloga za imenovanje međuparlamentarnih skupina 
prijateljstva Parlamentarne skupštine BiH 
Predsjedatelj Matić podsjetio je na potrebu razmatranja ove točke dnevnog reda zajedno s 
Povjerenstvom za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda, radi 
utvrđivanja zajedničkog prijedloga. No, kako zajednička sjednica dvaju povjerenstava nije 
održana, predsjedatelj Matić konstatirao je da će Povjerenstvo za vanjske poslove utvrditi 
svoj prijedlog i mišljenje te ga uputiti Kolegiju Zastupničkod doma PSBiH. 
Milorad Živković je, imajući u vidu zahtjeve pojedinih zastupnika da ne sudjeluju u 
skupinama prijateljstva, npr. Hadži Jovana Mitrovića, sugerirao unošenje u prijedlog i 
objašnjenja da pojedni zastupnici nisu izrazili želju za članstvom u skupinama prijateljstva. 
Također, g. Živković predložio je upućivanje takvoga prijedloga za imenovanje 
međuparlamentarnih skupina prijateljstva Zastupničkom domu, s prijedlogom da ga 
prihvati. Ovaj je prijedlog jednoglasno usvojen. 
 
Ad – 4. Razmatranje Izvješća o radu Izaslanstva PSBiH u Parlamentarnoj skupštini 
Vijeća Europe u 2007. godini  
G. Živković nazočne je obavjestio da je Vijeće Europe uputilo pismo Kolegiju Zastupničkog 
doma uz zahtjev za održavanje rasprave o Vijeću Europe i njegovim aktivnostima, i to 
jednom godišnje. Tom raspravom ujedno bi bila obuhvaćena i rasprava o radu bh. 
izaslanstva u VE, čiji rad, prema njegovu mišljenju, nije za pohvalu. S druge strane, 
Izvješće o radu Izaslanstva je dobro sačinjeno.  
Gđa Milica Marković ocjenila je Izvješće dobrim, podrobnim i iscrpnim. Iznijela je i 
primjedbu na tehničku pogrešku, na stranici 6, u izjavi Bakira Izetbegovića, člana 
Izaslanstva. Potom se osvrnula na rad Izaslanstva i izvijestila kako članovi bh. izaslanstva 
u nekoliko navrata nisu bili obaviješteni o sastancima komiteta na kojima su trebali 
sudjelovati, a ne samo na zasjedanjima PSVE-a. Drži to lošim za rad Izaslanstva, a prema 
neslužbenim informacijama kojima raspolaže, razlog tome je ušteda financijskih sredstava. 
Gđa Marković predložila je da Zastupnički dom na svojoj sjednici razmotri odobrenja za 
sudjelovanje članova Izaslanstva na sjednicama komiteta.  
G. Živković predložio je upućivanje zaključka Izaslanstvu u VE kojim se sugerira da 
ubuduće o svome radu sačini informaciju umjesto izvješća.  
Na kraju rasprave riječ je uzeo predsjedatelj Matić i predložio prihvaćanje Izvješća i 
njegovo upućivanje Zastupničkom domu, radi vođenja rasprave na 20. sjednici Doma o 
radu Vijeća Europe, s posebnim osvrtom na rad Izaslanstva. Ovaj je prijedlog jednoglasno 
prihvaćen.                                                                              
 
Ad – 5. Razmatranje Informacije Ministarstva vanjskih poslova BiH o ratificiranju 
Sporazuma između BiH i Evropske zajednice o olakšicama kod izdavanja viza  
O ovoj je točki dnevnog reda izlagao izvjestitelj Ministarstva vanjskih poslova BiH, 
pomoćnik ministra g. Zoran Perković. Prema njegovim riječima, Sporazum je stupio na 
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snagu 1. siječnja 2008. jer su nadležna tijela okončala postupak ratifikacije i nakon toga 
je objavljen u «Službenom glasniku BiH». Osim ovoga Sporazuma, BiH je potpisala pet 
bilateralnih sporazuma s europskim zemljama koje nisu potpisnice Šengenskog 
sporazuma (V. Britanija, Irska, Norveška. Island i Lihtenštajn). 
Husein Nanić, član Povjerenstva, zahvalio se na informacijama koje mu ipak ne daju 
odgovor na pitanje - zašto je toliko dugo trajao postupak sklapanja ovoga Sporazuma, 
točnije zašto je Sporazum tako dugo zadržan u Vijeću ministara BiH?   
Predsjedatelj Matić također je izrazio nezadovoljstvo što je tako bitan Sporazum "čekao" u 
Vijeću ministara. Iz tog je razloga predložio zaključak kojim će se od Vijeća ministara tražiti 
osnivanje mješovitog tjela, pri Ministarstvu vanjskih poslova BiH, koje će pratiti primjenu 
ovoga Sporazuma. Nakon rasprave Povjerenstvo je primilo k znanju Informaciju MVP-a i 
jednoglasno usvojilo zaključak.  
 
Ad – 6. Rasprava o komunikaciji i odnosima BiH sa susjednim zemljama (prijedlog 
Milice Marković)  
Gđa Marković je, u svojstvu predlagatelja ove točke dnevnog reda, predstavila radnu 
verziju teksta zaključka koji je, nakon što ga Povjerenstvo usvoji, potrebno uputiti 
Ministarstvu vanjskih poslova BiH. Somenula je nekoliko nastupa bh. političara koje smatra 
neprimjerenim diplomatskoj komunikaciji.  
G. Nanić podržao je gđu Marković u njezinom nastojanju za upućivanje poruke MVPBiH 
ispred Povjerenstva o potrebi bolje komunikacije i nepotrebnosti podizanja tenzija u regiji. 
No, pri tome ne treba izdvajati pojedinačne ispade i konkretizirati stvari. 
G. Živković podsjetio je na jednu od nadležnosti Povjerenstva za vanjske poslove 
Zastupničkog doma PSBiH - praćenje vanjske politike Predsjedništva BiH. Povjerenstvo 
nikada nije dobilo dokument o prioritetima vanjske politike BiH, koji je sačinilo 
Predsjedništvo BiH, te se po tome može vidjeti kako se pojedine institucije ne pridržavaju 
načela. Potom je g. Živković predložio Zastupničkom domu uputiti dva zaključka,  i to:  

1. da Predsjedništvo BiH dostavi okvire vanjske politike BiH 
2. da Predsjedništvo BiH više radi na razvoju dobrosusjedskih odnosa.   

Predsjedatelj Matić je, govoreći o tesktu zaključka koji je pročitala gđa Marković, 
konstatirao da je u kritikama i osudama pojedinih bh. dužnosnika  potencirana samo jedna 
strana, a neprimjerenosti u komunikaciji bilo je i sa strane susjednih država. Gđa Marković 
napomenula je predsjedatelju Matiću da ne smije miješati ingerencije, jer Povjerenstvo za 
vanjske poslove ne može opominjati Stjepana Mesića ili bilo kojeg drugog dužnosnika 
susjedne zemlje nego je dužno usredotočiti se na institucije BiH. Gđa Azra Alajbegović 
također je predložila zaključak, koji glasi:  

1. Zadužuju se Predsjedništvo BiH i Ministarstvo vanjskih poslova BiH da, najkasnije 
do 1. ožujka 2008, dostave Nacrt platforme o vođenju vanjske politike.  

Predsjedatelj Matić predložio je dodavanje riječi: "s posebnim naglaskom na politiku prema 
susjednim zemljama". Dopunjeni prijedlog zaključka stavljen je na glasovanje i 
jednoglasno je usvojen, a prijedlog zaključka gđe Marković, s dva glasa "za", dva "protiv" i 
jednim "suzdržanim" glasom, nije prihvaćen.   
 
Ad- 7. Tekuća pitanja 
Nije bilo tekućih pitanja 
 
Sjednica je završena u 11.15 sati.  
  
TAJNICA POVJERENSTVA                                      PREDSJEDATELJ POVJERENSTVA 
        Merdžana Iglica                                                                  Slavko Matić 

 


